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INTERVIU VIDEO (I) - 20 de ani de avocatura practicata cu pasiune | Alaturi de

Cosmin Vasile, coordonator ZRVP, pe drumul de la avocat stagiar la managing

partner într-o firma de top. Despre vocație și atuuri, primii pași în profesie, primul

client și primul dosar pierdut, într-o imersiune în atmosfera anilor 2.000 din

avocatura de business

Dupa 20 de ani în care a practicat avocatura cu pasiune, urcând treapta cu treapta în ierarhia firmei pâna

la poziția cea mai înalta, de coordonator al societații la care se angajase inițial ca stagiar, Cosmin Vasile

pare sa aiba intact/funcțional reactorul interior care-i alimenteaza determinarea, conștiinciozitatea și acel

apetit insațiabil pentru ”mai mult” și ”mai bine”. Trecerea anilor și miile de dosare care i-au trecut prin

mâna nu l-au erodat, ci i-au pus mai bine în valoare ADN-ul de litigator și calitațile de lider.

Trebuie spus de la bun început ca interlocutorul nostru, Cosmin Vasile, nu este un avocat ca oricare altul. Și nu

vorbim despre știința de carte, puterea sa de argumentație superioara sau despre alte calitați care l-au propulsat pe

primele locuri în ghidurile juridice internaționale, ori în publicațiile globale ce monitorizeaza litigiile și arbitrajele

din mai multe jurisdicții, printre care și România. Cosmin Vasile este avocatul ce a atins maturitatea profesionala

și nu se ferește sa spuna pe șleau, direct, ce trebuie punctat, sau sa faca incizii adânci și sa traga concluzii pe care și

le asuma. De aceea, orice discuție cu el este spumoasa și plina de înțelesuri.

Iar interviul acordat publicațiilor din grupul 

Biz

Lawyer, la împlinirea a 20 de ani în profesia de avocat, trebuie

urmarit de la început și pâna la nota de final.

Discuția cu redactorii 

Biz

Lawyer are trei parți, fiecare dintre acestea focusându-se pe o etapa a carierei sale și fiind

presarata cu sfaturi pentru avocații care vor sa devina litigatori de elita. În primul episod, difuzat azi, Cosmin

rememoreaza primii pași în profesie și împartașește publicului amintiri legate de „momentul zero” ce i s-au pastrat

vii în memorie. În cea de-a doua parte a interviului, interlocutorul nostru vorbește despre lecțiile învațate în 20 de

ani de avocatura, întâlnirea cu mentorul, norocul de a începe o cariera sub îndrumarea maestrului Calin

Zamfirescu și analizeaza performanța în avocatura. Ultimul episod ne ofera șansa de a privi avocatura – piața a

serviciilor și profesie – de la vârf și a înțelege transformarile ultimilor 20 de ani.

Dificultațile unui start în cariera acum 20 de ani. Amintiri vii legate de „momentul zero”

Daca, în mod normal, pașii de urmat sau evoluția fireasca de orientare spre o profesie trec mai întâi prin etapa

alegerii unei facultați și, dupa aceea, în cunoștința de cauza, se filtreaza opțiunile pentru o anumita profesie, în

cazul lui Cosmin lucrurile au stat diferit. Parinții sai vedeau la el calitați native ce îl faceau sa se potriveasca

perfect acestei profesii, înca din copilarie.  

”Idea de drept, de avocatura și nimic altceva, nu-mi aparține; mi-a fost indusa de parinți atât de adânc și de
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puternic încât nu-mi amintesc sa-mi fi pus problema vreodata ca e cazul sa urmez altceva”, se destainuie Cosmin

Vasile în interviul acordat publicației noastre. Așa se face ca, atunci când a ajuns, alaturi de ceilalți colegi de liceu

adolescenți, în etapa alegerii și pregatirii pentru facultate, el știa foarte bine ca trebuie sa fie dreptul și, mai

departe, chiar avocatura. Dar daca l-ai fi întrebat de ce așa și nu altfel, nu ar fi avut nici cea mai vaga argumentație

concreta.

Același tip de idee preconceputa, dublata de senzația subiectiva ca este decizia corecta, s-a pastrat pâna la sfârșitul

facultații, când știa ca va merge în direcția avocaturii și nu spre magistratura, deși nu facuse niciun stagiu de

practica sau vreo analiza avocatura vs magistratura, care sa-i dea dreptate.

Intrarea în profesie i-a confirmat însa direcția și corectitudinea parcursului, examenul de admitere în Barou fiind și

prima șansa de a straluci printre colegii de generație.

Dupa o lunga perioada în care se ținusera doar interviuri lejere, în anul 2001 examenul de intrare în profesie a fost

pentru prima data organizat la nivel național și a fost mult mai dificil decât își propusesera organiatorii. Pe scurt

spus, atât de dificil încât, dintr-un total de 2.300 candidați, în urma acelui examen au intrat în profesie doar 22 în

toata Romania și numai 13 în Baroul București.

Urmarește interviul filmat pentru a parcurge, alaturi de Cosmin Vasile, primii pași pe drumul de la avocat stagiar

la litigator de top și coordonator al firmei ZRVP.

Urmatorul episod va fi publicat saptamâna viitoare.
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